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Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, u ime poslanickog
kluba DPS-a, predsjedniku Vlade, postavljam sljedece pitanje:

DEMOKRATSKA PARTUA/
SOCUALISTA CRNEGOREI

Gospodine predsjednice,

Kakav je trenutnl status realizacije vise projekata u okviru integralnog
projekta „BjeIasica i Komovi"? Koje su aktivnosti na infrastrukturnom i
saobracajnom opremanju tog prostora do sad realizovane, kolika su
sredstva utrosena u ovoj gddini, i kakvi su planovi za projekte i ulaganja u
narednoj godini?

Koliko ce, fazno i nakon pune realizacije projekta, isti generisati novih
radnih mjesta u turizmu, ugostiteljstvu i poljoprivredi?

Obrazlozenje:

Projekat pod nazivom "Bjelasica i Komovi", koji kao integralan projekat
objedinjava u sebi vise projekata na teritoriji nekoliko opstina, dominantno
sjevernog regiona Crne Gore, predstavlja najvecu razvojnu sansu manje
razvijenog sjevera. Ova Vlada je takode u fokus svog djelovanja, a u cilju
ravnomjernog regionalnog razvoja, ocijenila projekat prioritetnim i
kapitalnim.



DEMOKRATSKA PARTUA
SOCUAUSTA CRNEGORE

U pitanju je jedan od sistemskih i funkcionalno najbolje koordiniranih
projekata do sada, godinama vec unazad, koji, najavama, prve konkretne
rezultate moze dati vec sljedece godine, ukoliko se ispostuje planirana
dinamika realizacije, i ukoliko to dozvole vremenski uslovi.

Vlada Crne Gore je jos 2010. godine stvorila planske pretpostavke za
uspjesnu valorizaciju navedenog prostora usvajanjem PPPN Bjelasica i
Komovi, koji je prepoznao osam lokaliteta pogodnih za razvoj ski centara.
Vlada Crne Gore se u inicijalnoj fazi, a sve u cilju privlacenja renomiranih
stranih investitora opredijelila za razvoj tri skijalista, "Kolasin 1600" u
Kolasinu, "Zarski" u Mojkovcu i "Cmiljaca" u Bijelom Polju.

S obzirom na ranije stvorene planske pretpostavke, kao i sredstvima
Kapitalnog budzeta infrastrukturno i saobracajno opremanje dijela tog
prostora zapocetog za vrijeme mandata prethodne Vlade, tokom ove godine
svjedocili smo i postavljanju stubova zicare jednog od budducih skijalista,
kako bi se u sto kracem roku stvorili uslovi za pocetak rada novog skilalista
na Bjelasici.

S toga, i Poslanicki klub DPS-a i vjerujem cjelokupnu crnogorsku javnost,
narocito gradane naseg sjevernog regiona, zanima koje su aktivnosti do sad
sprovedene, kakva je dinamika realizacije aktivnosti u ovoj i narednoj
godini, koja ce sredstva biti opredijeljena za to, i kakva je procjena po
pitanju roka pocetka rada prvog novog skijalista na prostoru Bjelasice.

Odgovor molim u pisanoj formi.
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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanlcka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 25. oktobra 2017. godine, kako bi isti bili
dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem.

atkovic

GOD.



POSLANICKO PITANJE

Gospodine predsjednice Vlade,

Kakav je trenutni status realizacije vise projekata u okviru integralnog projekta „Bjelaslca I
Komovi"? Koje su aktivnosti no infrastrukturnom 1saobracajnom opremanju tog prostora do
sodo reolizovone, koliko su sredstvo utroseno u ovoj godini i kokvi su plonovi zo projekte i
ulogonjo u norednoj godini?

Koliko ce,fozno i nokon pune reolizocije projekta, isti generisoti novih rodnih mjesto u turizmu,
ugostiteljstvu, poijoprivredi?

Obrazlozenje

Projekot pod nozivom „BJeiosico i Komovi", koji koo integrolon projekot objedinjovo u sebi vise
projekoto no teritoriji nekoiiko opstino dominontno sjevernog regiono Crne Gore, predstovljo
nojvecu rozvojnu sonsu monje rozvijenog sjevero. Ova Viodoje, tokode ufokus svog djelovonjo,
o u cilju rovnomjernijeg regionoinog rozvojo, ocjeniio projekot prioritetnim i kopitolnim.

U pitonju je jedon od sistemski i funkcionoino nojbolje koordinironih projekoto do sodo,
godinomo vec unozod, koji, premo nojovomo, prve konkretne rezultote moze doti vet sledece
godine, ukoliko se ispostuje plonirono dinomiko reolizocije , i ukoliko to dozvoie yremenski
usiovi.

Viodo Crne Gore je jos 2010. godine stvoriio pionske pretpostovke zo uspjesnu voiorizocju
novednog prostora usvojonjem PPPN Bjeiosico i Komovi, koji je prepoznoo osom lokoliteto
pogodnih zo rozvoj ski centoro. Viodo Crne Gore se u inicijoinojfozi, o sve u cilju priviocenjo
renomironih stronih investitoro, opredjelilo zo rozvoj tri skijolisto: „Koiosin 1600" u Kolosinu,
„Zorski" u Mojkovcu i „ Cmiljoco" u Bijeiom Poiju.

S obzirom no ronije stvorene pionske pretpostovke, koo i sredstvimo Kopitolnog budzeto
infrostrukturno i soobrocojno opremonje dijeio tog prostora zopocetog zo vrijeme mondoto
prethodne Viode, tokom ove godine svjedociii smo i postovljonju stubovo zicore jednog od
buducih skijolisto, koko bi se u sto krocem roku stvorili usiovi zo pocetok rodo novog skijolisto
no Bjeiosici.

Stogo, i Posionicki kiub DPS-o i vjerujem cjelokupnu crnogorsku jovnost, norocito grodone
noseg sjevernog regiono, zonimo koje su aktivnosti do sodo sprovedene, kokovoje dinomiko
reolizocije aktivnosti u ovoj i norednoj godini, kojo ce sredstvo biti opredjeljeno zo to, i kokvo
je procjeno po pitonju roko pocetko rodo prvog novog skijolisto no prostoru Bjelosice.

Odgovor molim i u pisonojformi.



ODGOVOR

Postovani poslanice Radunovicu,

Zahvaljujem Vam na postavljenom pitanju, jer je ono zapravo provjera programskih

opredjeljenja koja sam saopstio u Eskpozeu - da kroz kontinuiran razvoj infrastrukture,

dugorocnu valorizaciju prirodnih resursa, i posebno realizaciju razvojnih projekata u sektorima

u kojima Crna Gora ima komparativne prednosti, nastavimo da snazimo svaku od dimenzija

naseg ekonomskog razvoja.

Pored dinamicnih aktivnosti na izgradnji prve dionice auto-puta vrijednosti preko 800 miliona

eura, koji otvara nove horizonte razvoja cijele Crne Gore, uporedo se, u Sjevernoj regiji,

realizuje vise Infrastrukturnih projekata od znacaja za daiji razvoj 1 perspektivu tog dijela

zemlje.

Konkretno, „KoIasin 1600", jedan od turistickih centara koji je prepoznat Prostornim planom

posebne namjene „Bjelasica i Komovi", a koji je predmet Vaseg posianickog pitanja, bice 24

kilometra udaljen od auto-puta, a upravo na torn podrucju u toku je izgradnja i dionice vaznog

putnog pravca Lubnice-Jezerine ukupne vrijednosti od oko 35 miliona eura, cijim pustanjem u

saobracaj ce razdaljina od centra Berana do centra Kolasina biti 38 km.

0 pozitivnom razvojnom, ekonomskom i drustvenom uticaju ova dva projekta na sjever Crne

Gore, suvisno je, vjerujem, dodatno govoriti.

Prostorni plan posebne namjene „Bjelasica i Komovi" predvida detaljnu prostorno-plansku

razradu za 7 ski-centara: Kolasin 1600, Zarski u Mojkovcu, Cmiljaca u Bijelom Polju, Kolasin

1450, Komovi, Torine, Jelovica, kao i za eko-avanturisticki park „Komovi".

Direkcija javnih radova uradila je investicione elaborate kojima su definisani projekti koje je

neophodno realizovati za uspjesan razvoj 3 ski centra, i to: Kolasin 1600, Cmiljaca i Zarski.

Plan je da se do 2020. godine u njihov razvoj utrosi cca 60 miliona eura.

Tokom 2017. dakle, tokom ove godine, za ova 3 rizorta placeno je ukupno oko 1,5 miliona eura

(ski-centar Kolasin 1600 - 370.000 eura; ski-centar Cmiljaca, Bijelo Polje - 500.000 eura i ski

centar Zarski, Mojkovac - 630.000 eura).

Dodatno, izvedeni su radovi za koje cekamo ispostavljanje faktura u ukupnom iznosu od oko

5 miliona eura (Za ski-centar Kolasin 1600 - 4,7 miliona; za ski-centar Cmiljaca, Bijelo Polje -

100.000 eura; i za ski-centar Zarski, Mojkovac-200.000 eura).

Kako se radi o visegodisnjim projektima, radovi na razvoju planinskih centara planirani su u
dvije faze. U okviru I faze u toku su radovi na izgradnji neophodne infrastrukture (koja

podrazumijeva objekat bazne stanice, putnu, elektroenergetsku i hidrotehnicku



infrastrukturu, zicare i ski staze), a plan je da se nakon izrade giavnog projekta za vjestacko

osnjezivanje, definise predracunska vrijednost 1dinamika izvodenja radova 11 faze.

Dalje, Prostorno-planskom dokumentacijom projekat „Kolasin 1600" prepoznat je 1 kao

okosnica razvoja zimskogturlzma, cijim ce se razvojem stvoriti preduslovi za razvoj ostaiih ski-

centara. Od donosenja investicionog elaborata za ova] lokalitet, 2014. godine, ukupna

vrijednost zakljucenih ugovora iznosi oko 16 miliona eura.

Naime, uradena je trafostanica Jezerine, dok su u toku zavrsni radovi u okviru prve faze

(objekat bazne stanice povrsine 1600m2, zicara sestosjed, 4 kilometra ski staza, parking za

dnevne skijase, put od ski centra Ko.iasin 1450 do ski centra Kolasin 1600 i vodosnabdijevanje

objekta bazne stanice), ciji se zavrsetak ocekuje tokom III kvartala 2018. godine.

U 2017. godini u Ski centru 1600 probijeno je 2 kilometra puta i postavljeno 13 specijalnih

stubova za zicaru duzine oko 1700 metara. Ocekujemo da do kraja godine budu zavrseni radovi

na postavljanju zicare, a pokrenuta je i procedure za osnivanje privrednog drustva „Skijalista

Crne Gore", koje bi upravljalo buducim rizortom.

Prema informacijama koje sam dobio iz Ministarstva odrzivog razvoja i turizma, ukoliko sve

aktivnosti budu realizovane planiranom dinamikom, pocetak rada skijalista Kolasin 1600

planiran je za sezonu 2018/2019.

Kada je u pitanju razvoj pianlnskog centra „CmilJaca" u Bijelom Polju, od usvajanja

Investicionog elaborata 2014. godine, obavljene su brojne pripremne aktivnosti, a do kraja

godine ce se objaviti javni pozivi za realizaciju projekta Ifaze. (A to je izgradnja objekta bazne

stanice, zicare, ski staza, kao i raspisivanje tendera za izgradnju trafostanice sa dalekovodom,

i vodosnabdijevanje objekta bazne stanice).

Za 10 mjeseci ove godine, na Ski-centru Cmiljaca probijeno je i asfaltirano 4,2 km puta (potez

Latinska kosa-Jasikovac), a izgraden je i most na rijeci Ljubovidi, i probijeno 500 metara puta

(potez Ravna rijeka-Latinska kosa).

Dodatno, u toku je uvodenje izvodaca u posao za I fazu - proboj 1,2 km puta Jasikovac-

Cmiljaca, kao i vrednovanje ponuda za II fazu - proboj nastavka puta Jasikovac-Cmiljaca od 3,8

kilometra.

Dakle, radovi sve u ovoj godini.

Kada je u pitanju putna infrastrukutra na ovom lokalitetu, zavrseno je ill je u fazi realizacije

nekoliko putnih pravaca. Ukupna vrijednost do sada izvedenih radova je 1.2 mil €, a u toku je

ugovaranje radova i uvodenje izvodaca u posao za projekte vrijednosti 2.7 mil €.

Kada je rijec o planinskom centru Zarski, od usvajanja Investicionog elaborata 2016. godine,

posebna paznja takode je posvecena putnoj infrastrukturi.



U2017. godini probijeno je 2 kilometra puta za Zarski katun (potez Vragodo-Zarski), vrijednosti

1,2 miliona eura, a u toku je vrednovanje ponuda za II fazu radova na proboju 3,5 kilometra

puta vrijednosti 1,9 miliona eura.

Do kraja godine planirano je da se objavi javni poziv po sistemu Projektuj i izgradi za objekat
bazne stanice na lokalitetu Zarski, a u planu je da se 2018. godine objavi javni pozivza izgradnju

zicare i ski staza.

Dakle, tokom 2020. godine planirano je da se stave u funkciju i ova dva pianinska centra.

Uvazeni poslanice,

Prema procjenama efekata posebne namjene za Bjeiasicu i Komove koje su, izmedu ostalih,

radile vodece svjetske kompanije za razvoj turizma, kljucni ocekivani ekonomski efekti

reaiizacije cjelokupnog projekta su investicije od nekoliko stotina miliona eura, tezisno u

turizmu i poljoprivredi, sto ce obezbijediti hiljade novih radnih mjesta u ovim privrednim

granama i srodnim djelatnostima.

lako ohrabruju i procjene koje ste culi, uvjeren sam da je najboija potvrda ispravnosti odiuke

Vlade da ulaze u Sjever i razvija planinski turizam zapravo dolazak renomiranih hoteiskih

grupa.

Nesporno, realizacijom ovih investicija obezbijedice se snazan regionaini razvoj, otvoriti nova

radna mjesta, i povecatl atraktivnost cjelokupnog prostora za domace i strane investitore. Na

taj nacin Crna Gora ce znacajno unaprijediti svoju turisticku ponudu, i moci da izade u susret

rastucoj potraznji posjetilaca kao cjelogodisnja turisticka destinacija.

Hvalavam.


